

نقطة تحول لأسعار الذهب في الأسواق العالمية

يوم الثلاثاء

نشرة أخبار نادي الاستثمار

١٩ نوفمبر ٢٠٢٤

إذا رأيت إعلاناً على أي قناة مالية، ربما أنك سمعت أن الذهب يُعتبر استثماراً آمناً ومهماً بسبب قيمته المستقرة وندرته. لكن في بداية نوفمبر، انخفضت أسعار الذهب بنسبة 6% بسبب قوة الدولار الأمريكي وزيادة المخاوف من التضخم. ارتفاع التضخم جعل البعض يخاف أن الاحتياطي الفيدرالي قد يقلل أو يوقف تخفيضات الفائدة، وهذا قد يؤدي إلى مزيد من الانخفاض في أسعار الذهب.

في 6 نوفمبر، سجل أكبر انخفاض يومي لذهب منذ ثالث سنوات بسبب قوة الدولار الأمريكي بعد فوز دونالد ترامب في الانتخابات الرئاسية.

الأسواق بدأت تهدأ بعد انتهاء حالة عدم اليقين السياسي، كما أوضح بيتر غران特، خبير المعادن قبل الانتخابات، وصلت أسعار الذهب إلى مستويات قياسية، لكنها تراجعت بعد ذلك بشكل كبير، مسجلة أكبر انخفاض أسبوعي منذ إغلاقات كوفيد-19 في مارس 2020. انخفض الذهب في سبع من آخر ثماني جلسات تداول، وهو الآن أقل بنسبة 8% عن أعلى مستوى له، الذي وصل إلى الشهير بين المستثمرين، بنسبة 8% واستمر في الانخفاض، SPDR Gold Shares ETF، 2,788.50 دولار للأوقية في 30 أكتوبر. كما تراجع صندوق لمدة ستة أيام

في بداية العام، كان سعر الذهب 2,063 دولاراً، وارتفع إلى أكثر من 2,700 دولار في أكتوبر، مع توقيعه بوصوله إلى 3,000 دولار. لكن الأسعار

توقفت عن الارتفاع في نوفمبر، ويتم تداول الذهب الآن بأقل من 2,600 دولار، مع احتمال استمرار التراجع في بداية العام، كان سعر الذهب 2,063.73 دولاراً للأوقية، وارتفع إلى أكثر من 2,700 دولار في أواخر أكتوبر، مع توقيع العديد من الخبراء أنه قد يصل إلى 3,000 دولار بنهاية العام. ومع ذلك، توقفت هذه الزيادة في أوائل نوفمبر، ويتم الآن تداول الذهب بأقل من 2,600 دولار، مع احتمال استمرار التراجع.

بالنسبة لأولئك الذين لم يضيّفوا الذهب بعد إلى محافظهم الاستثمارية، قد يمثل السعر المنخفض الحالي فرصة للشراء. ومع ذلك، سواء كنت جديداً على الاستثمار في الذهب أو لديك استثمارات سابقة في محفظة متنوعة، من المهم مراعاة بعض الأمور الأساسية، خاصة في ظل انخفاض السعر الأخير.

على الرغم من أن انخفاض أسعار الذهب قد يخلق فرصاً، من المهم عدم المبالغة في تحليل هذه التقلبات. انخفاض الأسعار أمر شائع وعادٍ ما يكون قصير الأجل، ولا يقلل من دور الذهب كملاذ آمن. ومع ذلك، من غير المحتمل أن تعود الأسعار إلى المستويات التي شوهدت في وقت سابق من هذا العام أو في عام 2023، لذلك قد يرغب المستثمرون الذين ينتظرون مثل هذا الانخفاض في إعادة النظر في استراتيجيتهم، خاصة مع ارتفاع التضخم مجدداً.

أخيراً، كما هو الحال مع أي استثمار، من الضروري الالتزام بالاستراتيجية تقليدية عند الاستثمار في الذهب. عادةً يوصى بتخصيص ما لا يزيد عن 10% من إجمالي المحفظة لهذا المعدن، لضمان عدم تعرض الأصول الأخرى التي تحقق الدخل لمخاطر كبيرة، وتحقيق توازن بين المخاطر والعوائد.



A Turning Point for Gold Prices in Global Markets

Tuesday

Investment Club Newsletter

19 November 2024



If you've seen even one commercial on a financial network, you've likely heard that gold is often considered the ultimate investment, prized for its long history of preserving value, its scarcity, and various other qualities. Yet, since early November, gold prices have dropped around 6%, largely due to the strengthening of the US dollar and mounting concerns about inflation. The recent uptick in US inflation has led to fears that the Federal Reserve might slow or pause rate cuts, which could further weigh down gold prices.

Gold futures saw a sharp decline on the 6th of November, with the strength of the US dollar playing a significant role in the largest one-day drop in over three years, following Donald Trump's victory in the presidential election. With the election now over, markets are "unwinding the political-uncertainty trade," as explained by Peter Grant, senior metals strategist at Zaner Metals. Prior to the election, gold prices reached record highs, but they've since fallen, marking the biggest weekly drop since the March 2020 Covid lockdowns. The metal has dropped in seven of the last eight trading sessions and is now 8% below its all-time high of \$2,788.50 per ounce, which was reached on October 30. The SPDR Gold Shares ETF, a popular tool for individual gold investors, has also seen an 8% decline from its peak and is on a six-day losing streak. At the beginning of the year, gold was priced at \$2,063.73 per ounce, and it soared past \$2,700 in late October, with many experts predicting it might hit \$3,000 by the end of the year. However, that rally stalled in early November, and gold is now trading under \$2,600, with the possibility of further declines. For those who haven't yet added gold to their portfolios, the current lower price point could present a buying opportunity. However, whether you're new to gold or already hold some in a diversified portfolio, it's essential to keep a few key factors in mind, particularly given the recent price drop. While a decline in gold's price might create opportunities, it's important not to overanalyze these fluctuations. Price drops in gold are common and

typically short-lived, and they don't undermine its role as a safe-haven asset. That said, it's unlikely that gold will return to the levels seen earlier this year or in 2023, so investors holding out for such a dip might want to reconsider their strategy, especially with inflation rising again.

Lastly, as with any investment, it's crucial to stick to a traditional strategy when investing in gold, which typically suggests allocating no more than 10% of your overall portfolio to the metal. This helps ensure that your other income-generating assets aren't overexposed, balancing both risk and reward.